
J e g y z ő k ö n y v

Készült: A  Polgármesteri  Hivatal  Tanácskozótermében  Balmazújváros  Város  Önkormányzat 
Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottságának 2010. szeptember 13-i nyílt üléséről.

Jelen vannak: Bizottság részéről:                 mellékelt jelenléti ív szerint.
Polgármesteri Hivatal részéről:           Kovácsné Béres Erzsébet vezető főtanácsos,  

         Leiter Katalin osztályvezető.
                                                        
Iszák László bizottsági elnök köszönti az ülésen megjelenteket, majd megállapítja, hogy a Bizottság 

4 fővel határozatképes.

Iszák László bizottsági elnök: Annyi módosítás lenne, hogy a 2. számú előterjesztést tárgyalnánk 
elsőként.  Kérdés,  észrevétel,  hozzászólás  van-e?  Amennyiben  nincs,  ki  ért  egyet  a  módosított 
napirendi pont tárgyalásával?

Balmazújváros Város Önkormányzat Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottsága 4 igen 
szavazattal elfogadta a módosított napirendi pont tárgyalását.

1. napirend: Beszámoló az önkormányzat költségvetése 2010. évi I. féléves teljesítéséről.

Leiter Katalin: 
Úgy gondolom, elég részletesen leírtuk az előirányzat változások okait, illetve a teljesülési adatokat. 
A bevételek  kevesebb  százalékban  teljesültek,  ennek  az  az  oka,  hogy  a  működésbe  jelentős 
nagyságú hitel van betervezve a bevétel és kiadás egyensúlya érdekében. Ennek a felvételére nem 
került sor. Szerepel az is az anyagban, hogy 109 mFt ÖNHIKI-t nyertünk, ezt július 15-vel döntötte 
el  a Pénzügyminisztérium, ez is majd csak a II.  féléves költségvetésben kerül módosításra, ami 
jelentősen mértékben javít  a 2010. évi költségvetés helyzetén. Egyébként amivel módosultak az 
előirányzataink, azok a pályázati pénzekből befolyt összegek, amit év közben nyertünk, vagy már 
esetleg  tudtunk,  hogy  megnyerjük,  de  pénzügyileg  ebben  az  évben  teljesül,  ezekkel  az 
előirányzatokkal került módosításra mind a bevételi, mind az ehhez kapcsolódó kiadási előirányzat. 
Tehát nem olyan bevételek ezek, amik szabad felhasználású bevételeket jelentenének. A szociális 
ágazatnál, ha csak ezt a táblázatot nézzük, úgy tűnik, hogy 30 % körüli a teljesítés, ami azonban 
nem  igaz,  mivel  az  ágazat  költségvetésében  eredeti  előirányzatban  350  mFt  szerepel  közcélú 
munkavégzésre  és  ez  úgy  működik,  hogy  a  tényleges  igénybevétel  a  ténylegesen  felmerült 
kiadásokat innen az előirányzatból átrakjuk abba az ágazatba vagy ahhoz az intézményhez, ahol 
felhasználásra kerül ez az összeg. 130 mFt került felhasználásra az első félévben, ez elég jelentős 
foglalkoztatást takar. Ha az előirányzatból levonjuk ezt a közcélú foglalkoztatás előirányzatát, és 
így vetjük össze a féléves teljesítéssel, akkor 50,44 %-os teljesítést mutat a szociális ágazat, ami 
reálisnak  mondható.  Viszont  vannak  olyan  kiadási  formák,  pl.  tankönyvtámogatás,  idősek 
karácsonya,  ami  a  II.  félévben  fog  jelentkezni,  tehát  ha  ezt  is  figyelembe  vesszük,  akkor  az 
időarányostól egy kicsit több teljesítésre került sor az I. félév során a szociális ágazat tekintetében.

Iszák László bizottsági elnök: Kérdés, hozzászólás van-e, amennyiben nincs, akkor szavazásra 
bocsátom a határozati javaslatot, aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon.

1



Balmazújváros Város Önkormányzatának Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottsága 4 igen 
szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

35/2010. (IX. 13.) SZILB határozat

Beszámoló az önkormányzat költségvetése 2010. évi I. féléves teljesítéséről.

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Szociális,  Ifjúságvédelmi  és  Lakásügyi  Bizottsága  az 
önkormányzat költségvetése 2010. évi I. féléves teljesítéséről szóló beszámoló határozati javaslatát 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Leiter Katalin az ülésről távozott!

2. napirend:  Tájékoztató  a  Polgármesteri  Hivatal  munkájáról,  a  megjelent  fontosabb 
jogszabályokról.

Iszák László bizottsági elnök: A házi segítségnyújtásnak az igénybevétele egyszerűsödött?

Kovácsné  Béres  Erzsébet:  2010.  augusztus  17-től  módosult  a  szociális  törvény  gondozási 
szükséglet  megállapítására  vonatkozó  szakasza,  kiiktatta  a  szakértői  bizottság  működtetését,  az 
intézményvezető  feladatává  tette  a  gondozási  szükséglet  megállapítását,  mind  a  házi 
segítségnyújtás, mind a bentlakásos intézményi elhelyezés esetén. Csak abban az esetben kellene a 
jegyzőnek gondoskodni  szakértő  felkéréséről,  ha  nem intézményi  formában nyújtaná  -  pl.  házi 
segítségnyújtást - az önkormányzat szakfeladatként látná el 1 fő szociális gondozó alkalmazásával. 
Gyakorlatilag  Balmazújvároson  nem  szükséges,  mert  intézményi  formában  működnek  a 
szolgáltatások. A szempontrendszer ugyanúgy  megmaradt.

Iszák László bizottsági elnök: A második pontnál látjuk, ez tavaly is volt,a természetben nyújtott 
támogatás, amit egy évben 2 alkalommal lehet pénzben folyósítani.

Kovácsné Béres Erzsébet:  A gyermekvédelmi kedvezményben részesülő gyermekek részére kell 
folyósítani minden évben 2 alkalommal, július és november hónapokban. A támogatás mértékét a 
mindenkori éves költségvetési törvény határozza meg. Ez évben 5.800,- Ft.

Iszák László bizottsági elnök: Ezt igényelni kell?

Kovácsné Béres Erzsébet: Nem kell. Jogosultsága annak a gyermeknek van, aki tárgyév július 1-
jén,  illetve  november  1-jén  rendszeres  gyermekvédelmi  kedvezményre   jogosult.  2010.  július 
hónapban 1794 fő kiskorú gyermek, illetve 132 fő fiatal felnőtt kapott ilyen támogatást. 

Iszák László bizottsági elnök: A következő pontban a szenvedélybetegek ellenőrzéséről van szó.

Kovácsné  Béres  Erzsébet:  Igen  ez  az  ellenőrzési  ütemtervnek  megfelelően  történik,  egy 
szenvedélybetegek nappali ellátása működik itt Balmazújvároson a Nádudvari 52. szám alatt, ez az 
intézmény  egyházi  fenntartású  intézmény  és  a  szenvedélybetegek  nappali  ellátásán  túl  házi 
segítségnyújtást is biztosít. A településen, illetve még a Balmazújvárosi Kistérségen túl 3 kistérség 
az ellátási  területe ennek az intézménynek. 
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Iszák László bizottsági elnök: Az utolsó pontnál azt kérdezném, hogy aki tanköteles, de nem jár 
iskolába, és meghaladja az 50 óra igazolatlan hiányzást, akkor ennek mi a következménye?

Kovácsné  Béres  Erzsébet:  Ez  a  jogszabály  augusztus  30-tól  hatályos,  a  tankötelezettség 
mulasztásával  kapcsolatban a jegyzői  gyámhatóságnak kell  gondoskodni.  A 10 tanórai  hiányzás 
után a felszólításról, illetve 50  tanóra hiányzás után a gyermeket védelembe kell venni a jegyzőnek 
és ezzel egyidejűleg intézkedni kell a családi pótlék felfüggesztéséről. Ez egy új szabály, azonban 
már 2009. szeptember 1-től lehetőség volt a családi pótlék természetben történő nyújtására. Éltünk 
is  ezzel  a  jogszabállyal,  5  gyermek  esetében  alkalmaztuk  már,  ugyanis  családtámogatási 
folyószámlát kell nyitni az önkormányzatnak a Magyar Államkincstárnál. Ha 50 tanórát hiányzik a 
gyermek,  akkor  kötelező  a  jegyzőnek  védelembe  venni  és  felfüggeszteni  a  családi  pótlék 
folyósítását. Nem jelent még meg az a jogszabály, egy kormányrendelet fogja szabályozni, hogy a 
kijelölt eseti gondnok pénzfelhasználási terv alapján gondoskodik a családi pótlék felhasználásáról, 
melyet elsősorban a gyermeknevelésével és iskoláztatásával kapcsolatban kell elkölteni. Jogszabály 
kimondja,  kit  lehet  eseti  gondnoknak  kijelölni,  aki  lehet  családsegítő,  gyermekjóléti  szolgálat 
családgondozója,  nevelési  és  oktatási  intézmény  ifjúságvédelmi  felelőse.  Térítésmentesen  kell 
ellátni a feladatot.

Iszák László bizottsági elnök: A védelembevétel mit jelent a gyakorlatban?

Kovácsné Béres Erzsébet: Hatósági intézkedést jelent, mely a gyermek családban maradását segíti 
elő. A gyámhatóság családgondozót rendel ki, akivel a szülő köteles együtt működni a gyermek 
érdekében. 

Iszák László bizottsági elnök: Kérdés, hozzászólás van-e, amennyiben nincs, akkor szavazásra 
bocsátom  a  tájékoztatót  a  Polgármesteri  Hivatal  munkájáról,  a  megjelent  fontosabb 
jogszabályokról, aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon.

Balmazújváros Város Önkormányzatának Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottsága 4 igen 
szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

36/2010. (IX. 13.) SZILB határozat

Tájékoztató a Polgármesteri Hivatal munkájáról, a megjelent fontosabb jogszabályokról.

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Szociális,  Ifjúságvédelmi  és  Lakásügyi  Bizottsága  a 
Polgármesteri  Hivatal  munkájáról,  a  megjelent  fontosabb  jogszabályokról  szóló  tájékoztatót 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

3. napirend: Beszámoló a polgármester és a bizottságok saját és átruházott hatáskörben 
hozott döntéseiről.

Iszák László bizottsági elnök: Ez egy statisztika, hogy mennyi ülésünk volt, milyen döntéseket 
hoztunk,  döntési  formák,  határozatok.  Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra bocsátom a határozati javaslatot, aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon.

Balmazújváros Város Önkormányzatának Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottsága 4 igen 
szavazattal meghozta az alábbi határozatot:
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37/2010. (IX. 13.) SZILB határozat

Beszámoló a polgármester és a bizottságok saját és átruházott hatáskörben hozott 
döntéseiről.

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Szociális,  Ifjúságvédelmi  és  Lakásügyi  Bizottsága  a 
polgármester és a bizottságok saját és átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló 
határozati javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

4. napirend:  Előterjesztés  önkormányzati  tulajdonú  lakások  ellenőrzéséről  szóló 
beszámoló elfogadása tárgyában.

Iszák  László  bizottsági  elnök:  Egy  rendeletünk  kimondja,  hogy  az  önkormányzati  tulajdonú 
bérlakásokat a bérbeadónak 1 évben kétszer ellenőriznie kell, azon célból, hogy a szerződő felek a 
szerződésben foglaltakat  teljesítik-e,  és a  bérlők rendeltetésszerűen használják-e a lakásokat.  Ez 
megtörtént. A beszámolóból kiderül, hogy a bérlők nagy százaléka időben tudja fizetni a bérleti díjat 
és a lakást is rendeltetésszerűen használják. 

Kovácsné Béres  Erzsébet:  Annyival  szeretném kiegészíteni,  hogy az elmúlt  félévben 1 család 
részére kellett felmondani a bérleti szerződést, de ezt a lakást a névjegyzék szerint soron következő 
részére már ki is utaltuk. 

Iszák László bizottsági elnök: Kérdés, hozzászólás van-e, amennyiben nincs, akkor szavazásra 
bocsátom a határozati javaslat a. alternatíváját, aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon.

Balmazújváros Város Önkormányzatának Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottsága 4 igen 
szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

38/2010. (IX. 13.) SZILB határozat

Önkormányzati tulajdonú lakások ellenőrzéséről szóló beszámoló elfogadása tárgyában.

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Szociális,  Ifjúságvédelmi  és  Lakásügyi  Bizottsága  az 
önkormányzati  tulajdonú  lakások  ellenőrzéséről  szóló  beszámoló  elfogadása  tárgyában  szóló 
előterjesztés határozati javaslat a. alternatíváját elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Iszák László bizottsági elnök: Köszönöm szépen mindenkinek a munkáját, nagyon sok segítséget 
kaptam mindenkitől, jó egészséget és további jó munkát kívánok mindenkinek.

Mivel több kérdés, hozzászólás nem merült fel,
 így a bizottság elnöke megköszönte a részvételt, a nyílt ülést bezárta.

K. m. f.
                                                                                                               
 Iszák László     Posta Erika
bizottsági elnök     jegyzőkönyvvezető
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